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Obec Svätý Kríž

Zápisnica
zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva vo Svätom Kríži č. 2/2013

dňa 22.02. 2013

Prítomní: podľa prezenčnej listiny

k bodu 1: Rokovanie Obecného zastupiteľstva otvoril starosta obce Vladimír Feketík,
privítal  prítomných poslancov OZ a hlavnú kontrolórku obce. Konštatoval, že
sú prítomní 4 poslanci a OZ je uznášania sa schopné – Ing. Fronko, Ing. Tomo,
Mičuda, Repová. PhDr. Tomčík sa ospravedlnil a z dôvodu pracovných
povinností, príde neskôr.

k bodu 2: a/ Starosta určil za zapisovateľku zápisnice zamestnankyňu obce
Mgr. Zuzanu Tomčíkovú. Za overovateľov zápisnice určil poslancov
Ing. Fronka, p. Repovú.
b/ Starosta do návrhovej komisie navrhol poslancov Ing. Toma, p. Mičudu,

p. Repovú. Za predsedu komisie navrhol Ing. Toma. Starosta nechal o návrhu
hlasovať. S návrhom  súhlasili všetci 4  prítomní poslanci. Navrhnutí členovia
a predseda boli zvolení.

 Prítomní: 4 Neprítomní:  Húlek, Matejka, PhDr. Tomčík
                Hlasovanie: Za:  4               Proti: 0                 Zdržal sa: 0

                c/ Starosta oboznámil poslancov s návrhom programu. Navrhol pred bod
Rôzne doplniť bod – Správa hlavnej kontrolórky  o kontrolnej činnosti v obci
Svätý  Kríž za rok 2012. Nasledujúce body sa po doplnení tohoto bodu
následne prečíslovávajú v aritmetickom poradí. Poslanci nemali ďalšie
pripomienky a doplnenia k programu. O programe dal starosta hlasovať, za
program ako celok hlasovali za všetci  prítomní poslanci.

                Program rokovania Obecného zastupiteľstva

1. Otvorenie zasadnutia
2. a/ Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice
        b/ Voľba návrhovej komisie
        c/ Schválenie predloženého programu
3. Vyhodnotenie uznesení
4. Schválenie predaja nehnuteľného majetku obce – Baráku TJ

                5.     Schválenie VZN o určení výšky dotácie na prevádzku a mzdy na dieťa
                        MŠ, ŠKD a ŠJ vo Svätom Kríži
                6.     Schválenie Dodatku č. 1 k VZN č. 4/2012 o podmienkach poskytovania
                        dotácii z rozpočtu obce Svätý Kríž
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                7. Doplnené: Správa hlavnej kontrolórky o kontrolnej činnosti v obci Svätý
                        Kríž za rok 2012
               8.      Rôzne
               9.      Diskusia, pripomienky občanov, interpelácie poslancov
              10.     Návrh uznesenia
              11.     Záver

Prítomní: 4  Neprítomní: Húlek, Matejka, PhDr. Tomčík
Hlasovanie: Za:  4               Proti: 0              Zdržal sa:  0

k bodu 3: Starosta konštatoval, že uznesenia z OZ č. 1/2013 zo dňa 22.01.2013 boli
splnené, okrem uznesenia 10/2013, ktoré je v riešení. Nakoľko nebol časový
priestor na riešenie tohto uznesenia a bude potrebná pomoc pri riešení tohto
bodu s právnikom, alebo požiadame pani kontrolórku ak by nám vedela v tejto
veci pomôcť.

k bodu 4: Starosta navrhol presunúť bod č. 4 - Schválenie predaja nehnuteľného majetku
obce – Baráku TJ na koniec rokovania OZ,  z dôvodu nedostatočného počtu
poslancov na prerokovanie tohto bodu  - prevod majetku. Nakoľko OZ nespĺňa
zákonom stanovenú podmienku schválenie 3/5 väčšiny všetkých poslancov a
poslanec PhDr. Tomčík sa ospravedlnil pre pracovné povinnosti a príde na
dnešné rokovanie OZ neskôr. Poslanci s návrhom súhlasili.

k bodu 5: Pri prerokovaní tohto bodu sa dostavil poslanec PhDr. Ján Tomčík (16.40
hod). Schválenie Návrhu VZN o určení výšky dotácie na prevádzku a mzdy na
dieťa MŠ, ŠKD a ŠJ vo Svätom Kríži (príloha č. 1).  Starosta požiadal hlavnú
kontrolórku, aby poslancov oboznámila s návrhom tohto VZN nakoľko sa
podieľala na jeho príprave. Kontrolórka oboznámila poslancov s návrhom
tohto VZN. Informovala  poslancov, že obec Svätý Kríž má 3 zariadenia,
ktorých sa týka toto VZN a to materskú školu, školskú jedáleň a školský klub
detí. Výpočty k návrhu VZN sú robené v zmysle zákona a nariadenia vlády. Na
rok 2013 je normatív na 1 dieťa z podielových daní 59,217 €. Každé zariadenie
je násobené koeficientom, ktorý mu prislúcha z platného nariadenia vlády. Pri
MŠ sa tento rok zmenil koeficient a taktiež bol zrušený koeficient zvýhodnenia
detí do troch rokov. Menšie MŠ s počtom detí do 25 sú zvýhodnené
veľkostným koeficientom, ale MŠ vo Svätom Kríži nie, pretože počet
prihlásených detí v našej MŠ je 41. MŠ vo Svätom Kríži je násobená
koeficientom 27,3. Na ŠJ pripadá koeficient 1,8 na 132 potencionálnych
stravníkov. A na ŠKD je koeficient 1,6 na  1 dieťa ZŠ nie na dieťa ŠKD.
Prepočtov finančných prostriedkov pre tieto zariadenia sa zúčastnila aj pani
riaditeľka ZŠ s MŠ Svätý Kríž Mgr. Uhelová a pani ekonómka Hazuchová.
Boli  oboznámené s výškou finančných prostriedkov, ktoré by mali na rok
2013 dostať. Vo VZN je zakotvená aj podmienka, že skutočná výška
finančných prostriedkov určených týmto VZN na dotácie bude prehodnotená
so skutočným plnením podielových daní poukázaných obci v lehote do
30.10.2013. Prehodnotenie finančných prostriedkov pre tieto zariadenia
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v prípade krátenia podielových daní pre obec.  O tom bola informovaná aj pani
riaditeľka s pani ekonómkou ZŠ s MŠ Svätý Kríž. Kontrolórka informovala
poslancov, že normatív sa mení každý rok. Taktiež sa bude toto VZN meniť
každý rok na príslušný rozpočtový rok.  Účinnosťou tohto VZN č. 1/2013
zaniká účinnosť VZN č.3/2012 o určení výšky dotácie na prevádzku a mzdy na
dieťa MŠ, ŠKD a ŠJ vo Svätom Kríži. Toto VZN je určené na prevádzku
a mzdy na tieto zariadenia, takže obec musí odrátať z tejto čiastky  prostriedky,
ktoré poskytuje ZŠ s MŠ na elektrinu, telefón, všetko to čo platí obec za tieto
zariadenia, kým nevyriešime odovzdanie správy a samostatné meranie v týchto
zariadeniach. Starosta dal hlasovať o schválení  návrhu VZN č. 1/2013 o určení
výšky dotácie na prevádzku a mzdy na dieťa MŠ, ŠKD a ŠJ vo Svätom Kríži.
Všetci poslanci hlasovali za schválenie tohto VZN, čím bola splnená zákonná
podmienka na prijatie nariadenia – súhlas 3/5 väčšiny prítomných poslancov.

 Schválenie VZN 1/2013 o 17.00 hod.

 Prítomní: 5 Neprítomný:  Húlek, Matejka
                 Hlasovanie: Za: 5                Proti: 0                 Zdržal sa:  0

k bodu 6: Schválenie Návrhu Dodatku č. 1 k VZN č. 4/2012 o podmienkach
poskytovania dotácii z rozpočtu obce Svätý Kríž (príloha č. 2). Starosta
požiadal hlavnú kontrolórku, aby poslancov oboznámila o návrhu tohto
dodatku, nakoľko sa taktiež podieľala na jeho príprave. Kontrolórka
oboznámila poslancov, že týmto Dodatkom č. 1 sa doplňuje  nový článok 4a za
čl. 4 a znie: „Osobitné podmienky poskytovania dotácií na záujmové
vzdelávanie detí podľa § 6 ods. 12 písm. d) zákona č. 596/2003 Z.z. o štátnej
správe v školstve a školskej samospráve“.  Kontrolórka informovala poslancov,
že doteraz finančné prostriedky dostávali mestá a obce, ktoré mali zriadené
centrá voľného času, alebo cirkev, alebo súkromná osoba podľa počtu detí,
ktoré mali v  zariadení. Jedinou podmienkou bolo, aby boli v sieti školských
zariadení cez ministerstvo školstva. Teraz  je to inak a to tak, že finančné
prostriedky dostávajú všetky obce v podielových daniach na záujmovú
činnosť, čiže mimoškolskú činnosť a to na všetky deti od 5 do 15 rokov, ktoré
k 1.januáru podľa evidencie obyvateľstva dosiahli tento vek (ak dieťa dosiahne
5 rokov 10. januára obec naň už finančné prostriedky nedostane). Normatív na
1 dieťa je 59,217 a koeficient pre CVČ je 1,1. V prepočte to vychádza  65,14  €
na 1 dieťa.  Kontrolórka konštatovala, že zákon sa schválil a nik nevedel, ako
sa to bude financovať. Informovala poslancov, že komunikovali viac než 2
mesiace s ministerstvom školstva a posledná písomná odpoveď  bola, že obec
dostane určitú sumu na 1 dieťa a nemá dôvod dávať viac. Niektoré CVČ
žiadali od obcí až 217 € na 1 dieťa, obec však dostane len 65,14 € na jedno
dieťa, nemá preto z čoho dávať viac. Bolo povedané ak má príslušné CVČ
vyššie náklady  musí si tento rozdiel doplatiť rodič. Obec však ak má dostatok
finančných prostriedkov, môže poskytnúť na CVČ na jedno dieťa aj viac
finančných prostriedkov. Ak má obec finančné prostriedky môže prispieť na
deti aj viac, ale nemusí. Ale obec je povinná finančné prostriedky, ktoré
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dostane od štátu rozdeliť na záujmovú činnosť detí. Hľadal sa len spôsob, ako
tieto prostriedky poukázať, pretože sa nevedeli zjednotiť. Kontrolórka
konštatovala, že po konzultácii s ministerstvom školstva po 2 mesiacoch
dospeli k tomu, že sa tieto prostriedky budú poskytovať, ako dotácia podľa
zákona o rozpočtových pravidlách pre obec. Budeme to poskytovať podľa
VZN o podmienkach poskytovania dotácii z rozpočtu obce. Nerobí sa preto
nové VZN, ale iba tento dodatok, v ktorom sú zapracované všetky podmienky
pre všetkých žiadateľov. Tieto prostriedky sa budú poskytovať formou dotácie,
ale nie fyzickej osobe ale len právnickým osobám. Jednotlivé zariadenia budú
musieť splniť podmienky VZN o podmienkach poskytovania dotácii
z rozpočtu obce Svätý Kríž. Tieto podmienky sú dosť tvrdé nakoľko žiadateľ –
zriaďovateľ, ktorý žiada o dotáciu musí 2 x ročne  preukázať, že dieťa
navštevuje toto zariadenie. Musia preukázať, že sú zaradené do siete školských
zariadení, preukázať súhlas rodičov, rozhodnutie riaditeľa o prijatí do CVČ.
Dotácia bude poskytovaná zriaďovateľom nie CVČ a je potrebné zúčtovať túto
dotáciu do konca roka. Zriaďovateľ nemusí byť  na území obce. Obec je
povinná maximálne do výšky 65,14 € na jedno dieťa a rok prispieť  tomu
zriaďovateľovi. Finančné prostriedky neposkytujeme priamo CVČ, ale
zriaďovateľovi a on si už určí na čo prostriedky potrebuje s tým, že
zriaďovateľ to musí zúčtovať do konca roka. Keď dieťa navštevuje viac
krúžkov, môžeme finančné prostriedky prerozdeliť  napríklad podľa hodín,
ktoré navštevuje v určitom krúžku (ak do 1. krúžku chodí  dieťa 8 hodín
mesačne a do druhého 16 hodín mesačne na 1. krúžok môžeme prispieť 20 €
a na druhý 45,14 €, o tomto bude rozhodovať OZ podľa žiadostí
zriaďovateľov, toto rozhodnutie je v kompetencii OZ). Finančné prostriedky,
ktoré obec dostane na tento účel, nemôže obec minúť na čokoľvek. Môže ich
však okrem týchto zariadení  poskytnúť aj  pre materskú školu pre deti od 5
rokov a viac, MŠ však musí zdokladovať, o ktoré deti sa jedná ( napr. MŠ robí
krúžky, chodia na výlety). Tieto peniaze môže obec napríklad použiť aj na
akcie v obci napríklad na Mikuláša (zo 100 detí  účastných na tejto akcii bolo
50 detí v tomto veku), na výlety, na krúžky, mladým športovcom (ale musia
doložiť,  o  ktoré  deti  a  aktivity  sa  jedná).  Obec  musí   zdokladovať,  že  tie
peniaze čo  dostala v podielových daniach pre túto kategóriu, pre túto
generáciu a na túto záujmovú činnosť aj minie. Taktiež to môže byť aj na TJ na
deti od 5 – 15 rokov.  Napríklad Tatran nie je v sieti školských zariadení, ale
môže požiadať o dotáciu, pretože poskytuje  služby našim deťom v tomto
veku. Obec si môže sama rozhodnúť, komu koľko finančných prostriedkov
pridelí. OZ bude posudzovať každú žiadosť, samo rozhodne komu koľko
finančných prostriedkov pridelí, musí však byť na každú dotáciu urobená
zmluva a taktiež tieto finančné prostriedky musia byť zúčtované. OZ schvaľuje
VZN a zariadenia sa musia rozhodnúť či pristúpia na naše podmienky alebo
nie.  Starosta  konštatoval,  že  finančné  prostriedky,  ktoré  obec  dostane  si  obec
nemôže nechať, ale obec ich nemusí použiť len na CVČ, ale aj na inú
záujmovú činnosť ako je napr. Mikuláš. Je však najskôr potrebné pokryť
žiadosti, ktoré prídu na obec zo zariadení CVČ. Obec musí poskytnúť finančné
prostriedky CVČ ak CVČ podá žiadosť, ale OZ môže zvážiť koľko prispeje
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telovýchove napr. Tatranu,  nakoľko nie je v sieti škôl, môže ale nemusí
poskytnúť finančné prostriedky. Obec nakoľko organizuje akcie aj pre iné
obce, ako je napríklad Deň matiek, Mikuláš, ...  môže finančné prostriedky
žiadať aj od okolitých obcí nakoľko teraz tieto finančné prostriedky už
dostávajú aj tieto obce. TJ do siete školských zariadení nepatrí preto oni
nemusia dokladať rozhodnutie o prijatí dieťaťa, oni musia predložiť menoslov
a  vek  detí.  Starosta  skonštatoval,  že  tieto  peniaze  si  obec  nesmie  nechať,
nesmie ich minúť na iné, ako na záujmovú činnosť pre túto vekovú kategóriu,
proste nesmie ich minúť na činnosť obce, ale môže ich použiť nie len na CVČ,
ale aj vlastnej telovýchove, škôlke na 5 ročné deti, ale najprv treba pokryť to
čo nám príde zo zariadenia, ktoré je registrované v sieti škôl, na to musíme dať
finančné prostriedky.

                        Starosta dal o schválení tohoto Dodatku č. 1 k VZN č. 4/2012
o podmienkach poskytovania dotácii z rozpočtu obce Svätý Kríž hlasovať.
Všetci poslanci hlasovali za schválenie tohto Dodatku č. 1, čím bola splnená
zákonná podmienka na prijatie nariadenia – súhlas 3/5 väčšiny prítomných
poslancov.

Schválenie VZN 1/2013 o 17.18 hod.

 Prítomní: 5 Neprítomný:  Húlek, Matejka
                Hlasovanie: Za:  5               Proti: 0        Zdržal sa:  0

k bodu 4 Schválenie predaja nehnuteľného majetku obce - Baráku TJ.  Starosta
informoval poslancov, že tento bod mal byť už prerokovaný na minulom OZ,
ale nakoľko OZ nespĺňalo zákonom stanovenú podmienku na prerokovanie
tohto bodu bol tento bod presunutý na dnešné rokovanie OZ. Kontrolórka
informovala poslancov, že o tomto bode môže dnes OZ rozhodnúť, vzhľadom
na to, že tento druh predaja si vyžaduje súhlas 3/5 väčšiny všetkých poslancov
(príloha č. 3). Ing. Tomo sa opýtal, či tento Barák TJ bol zaradený do majetku
obce. Ekonómka p. Nemcová vysvetlila, že Barák TJ  nebol na LV, bol však
zaradený do majetku obce. Obec ho kúpila za 17 000,- Sk v roku 1980.
Starosta dal hlasovať za  schválenie  predaja nehnuteľného majetku obce –
Baráku TJ v stanovenej cene 2270 €. Za predaj nehnuteľného majetku za cenu,
ktorá je stanovená, hlasovali za všetci  prítomní poslanci, čím bola splnená
zákonná podmienka - súhlas 3/5 väčšiny všetkých poslancov.

                 OZ schválilo v zmysle § 9a zák. č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v platnom
znení predaj nehnuteľného majetku obce – Barak TJ, inventárne číslo 10214,
zavedená do majetku obce v roku 1980. Stavba sa nachádza na parcele č. 37/3
v registri E k. ú. Sv. Kríž, pričom pozemok nie je majetkovo vysporiadaný.
Z dôvodu hodného osobitného zreteľa tomuto záujemcovi:

                Mlynáriková Marika, Dúbrava 124, 032 12 Dúbrava. Za cenu 2270 €

              Za prípad hodný osobitného zreteľa Obecné zastupiteľstvo vo Svätom Kríži
v tomto prípade považuje tieto skutočnosti:
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1. Stavba je v havarijnom stave s nulovou účtovnou hodnotou, pre ďalšie
využitie obce nepotrebná a na jej likvidáciu by obec musela vynaložiť
neprimeranú finančnú čiastku.
2. Nevysporiadaný pozemok, na ktorom sa stavba nachádza ako aj pozemok, po

ktorom je možný prístup k stavbe, nakoľko v minulom období bol
spoluvlastnícky podiel obce v rozsahu 7/20 prevedený na spoločnosť MKM
Remont, s.r.o., Svätý Kríž 43, 032 11  Sv. Kríž.

                Prevod majetku obce – Baráku TJ, bol schválený počtom 5 poslancov OZ
z celkového počtu 7, čím  bola splnená zákonná podmienka na schválenie
prevodu majetku obce súhlas - 3/5 väčšiny všetkých poslancov.

                Schválené 17.26 hod

Prítomní: 5 Neprítomný:  Húlek, Matejka
                Hlasovanie: Za:  5               Proti: 0        Zdržal sa:  0

k bodu 7: Starosta požiadal hlavnú kontrolórku obce, aby poslancov oboznámila
o svojej Správe hlavnej kontrolórky o kontrolnej činnosti v obci Svätý  Kríž za
rok 2012 (príloha č. 4). Kontrolórka informoval poslancov, že túto povinnosť
má do 60 dní od ukončenia roka. Konštatovala, že v obciach kde robí
kontrolórku vypracuje 2 - 4 správy do roka. V našej obci ich za svoju polročnú
činnosť vypracovala 7 za polroka. Plán činnosti vypracovala len za II. polrok
2012 nakoľko funkciu hlavného kontrolóra obce začala vykonávať až od
1.7.2012.   Oboznámila poslancov, že kontrolnú činnosť vykonávala v súlade
s Plánom kontrolnej činnosti na II. polrok 2012. Pri svojej činnosti pri výkone
kontroly postupovala s príslušnými všeobecne záväznými právnymi prepismi
platnými na kontrolovaných úsekoch. Z vykonaných samostatných kontrol boli
vyhotovené Správy z vykonanej kontroly v celkovom počte 7, ktoré boli
predkladané OZ na najbližších zasadnutiach po vykonaní kontroly.
1. Správa – Následná finančná kontrola (NFK) financovania originálnych
kompetencií v školstve a podmienkach obce Svätý Kríž.
2. Správa – Kontrola dodržiavania ústavného zákona č. 357/2004 Z. z.
o ochrane verejného  záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov
v znení neskorších predpisov.

                3. NFK zameraná na zistenie výšky návratných zdrojov financovania
a záväzkov po lehote splatnosti, vrátane dodržiavania ustanovení zákona
č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy v znení
neskorších predpisov.

                4. NFK vybraných finančných operácií a právnych úkonov realizovaných
príspevkovou organizáciou zriadenou obcou.

                5. Kontrola dodržiavania § 13b zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadenie
v znení neskorších predpisov.

                6. Kontrola na zistenie stavu na úseku miestnych daní a poplatku a súlad so
zákonom č. 582/2004 Z. z. o správe daní v znení neskorších predpisov.
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                7. Kontrola zameraná na zistenie súladu na úseku pracovnoprávnych vzťahov
v náväznosti na zákon 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších
predpisov.

                V zmysle zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších
predpisov a zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej
samosprávy v znení neskorších predpisov vypracovala Stanovisko hlavného
kontrolóra k poskytnutiu návratného zdroja financovania – úveru z dôvodu
úhrady neoprávnených výdavkov v rámci projektu „Revitalizácia verejných
priestranstiev obce Svätý Kríž. Ďalej informovala o vnútorných  prepisoch
a VZN obce vypracovaných a schválených v priebehu roku 2012 na ktorých sa
aktívne podieľala:  VZN o poskytovaní dotácií z rozpočtu obce, VZN o dotácií
na prevádzku a mzdy na 1 dieťa v MŠ a školských zariadeniach v rámci
originálnych kompetencií na úseku školstva, VZN o miestnych daniach
a miestnom poplatku za KO a DSO, VZN o nájomných bytoch, Rokovací
poriadok, Pracovný poriadok, Poriadok odmeňovania, Organizačný poriadok,
Rokovací poriadok Komisie na ochranu verejného záujmu, Zásady
hospodárenia s majetkom obce, Zásady hospodárenia s finančnými
prostriedkami obce, Zásady odmeňovania poslancov.

                Vyjadrovala sa ku všetkým uzatváraným zmluvným vzťahom a materiálom
predkladaným na zasadnutiach OZ. V priebehu roka 2012 venovala pozornosť
jednotlivým daňovým konaniam s povereným zamestnancom na úseku správy
daní a poplatku, vrátanie spracovania vzorových rozhodnutí. Aktívne pracovala
v Združení hlavných kontrolórov. Priebežnými  konzultáciami s pánom
starostom, zástupcom starostu, ostatnými poslancami a zamestnancami obce sa
snažila preventívne predchádzať prípadným nedostatkom  a spoločne sa snažila
hľadať zákonné riešenia vzniknutých situácii. Záverom konštatuje, že obec jej
pre jej prácu hlavného kontrolóra vytvárala dobré pracovné podmienky,
nemala problémy pri predkladaní požadovaných materiálov, dokladov zo
strany zodpovedných zamestnancov, ktoré mali k dispozícii. Podstatne sťaženú
situáciu spolu s ostatnými zamestnancami a orgánmi obce mala pri zisťovaní
dokladov a ich obsahu z predchádzajúceho obdobia, ktoré sa v obci vôbec
nenachádzajú.

                 Na záver sa opýtala na pripomienky k svojej správe. Poslanci nemali
pripomienky a doplnenia k predloženej správe hlavnej kontrolórky. OZ zobralo
na vedomie správu hlavnej kontrolórky o kontrolnej činnosti v obci Svätý  Kríž
za rok 2012.

Prítomní: 5 Neprítomný:  Húlek, Matejka
                Hlasovanie: Za:  5               Proti: 0        Zdržal sa:  0

                Ďalej kontrolórka oboznámila poslancov s priebehom vonkajších kontrol, ktoré
v obci prebiehajú. PhDr. Tomčík prečítal vyjadrenie obce ku kontrole NKÚ
(príloha č. 5), ktorá je zameraná len na rok 2012 a nie na obdobie, kedy
dochádzalo k závažným porušeniam zákona.

                Starosta poďakoval kontrolórke za prácu, ktorú pre našu obec robí.
Kontrolórka konštatovala, že každá kontrola ju môže posunúť len dopredu, ale
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žiadna kontrola jej nemôže vytknúť, že niečo vedome porušila, alebo
zanedbala. Poslankyňa p. Repová poďakovala hlavnej kontrolórke za jej prácu
a profesionalitu, že je tou osobou ktorá nás vedie, nakoľko zažila v tejto obci
predchádzajúceho kontrolórka vie o čom rozpráva. Kontrolórka poďakovala
a konštatovala, že to je všetko jej dlhoročnou praxou v tomto odbore. Poslanci
p. Mičuda a Ing. Fronko taktiež poďakovali hlavnej kontrolórke za prácu, ktorú
robí pre našu obec.

                 Kontrolórka vysvetlila, že v článku v denníku  Plus 1 deň, ktorý bol zverejnený
v súvislosti so súčasnou situáciou v obci,  nebola spokojná s nadpisom článku,
pretože takéto výrazy nepoužíva, vydiskutovala si to aj s redaktorkou, ktorá jej
to aj zdôvodnila, že média potrebujú nadpis, ako trhák. Kontrolórka ďalej
konštatuje, že na obsah článku nenamieta, pretože bol korektný.

                V deň keď vyšiel článok v novinách prišiel aj list z Ústavného súdu, kde
Ústavný súd potvrdil Rozhodnutie OZ obce Svätý Kríž z 19.11.2012 o uložení
pokuty bývalému starostovi za porušenie ústavného zákona č. 357/2004 Z. z.
o ochrane verejného záujmu pri výkone funkcií verených funkcionárov voči
bývalému starostovi Dušanovi Matejkovi.

                NKÚ SR nám dalo výčitku, že nezverejňujeme zákazky s nízkou hodnotou,
kontrolórka informovala poslancov, že dala  podnet prečo ZMOS nakoľko
pracuje s verejnými prostriedkami nezverejňuje zmluvy a faktúry a  doteraz
nezverejňovala miliónové zákazky, začali to robiť len na jej podnet a predtým
tvrdili, že oni nemusia.

                Kontrolórka ďalej informovala poslancov, že NKÚ SR od nás žiadal Štatút
obce, no nakoľko sa riešili existenčné otázky obce zatiaľ nebol vypracovaný.
Konštatovala, že ak orgány štátnej správy nepochopia, že pre nás bol rok 2012
zlomový a  existenčnú otázku obce riešime skôr pred nejakým papierom, ktorý
ak nebol 20 rokov bude o pol roka, obec kvôli tomu neskrachuje, ale kvôli tým
stá tisícom eur môže obec prísť o všetko, keď toto nepochopia ústredné orgány
štátnej správy jej to je ľúto, ale každý má to čo si zvolí, my sme si zvolili
takýchto predstaviteľov, musíme to zniesť a pri najbližších voľbách to môžeme
zmeniť. Starosta sa opýtal či má ešte niekto niečo  k správe hlavnej
kontrolórky, poslanci nemali ďalšie pripomienky.

                OZ zobralo na vedomie Správu hlavnej kontrolórky o kontrolnej činnosti v obci
Svätý Kríž za rok 2012.

 Prítomní: 5 Neprítomný:  Húlek, Matejka
                Hlasovanie: Za:  5               Proti: 0        Zdržal sa:  0

k bodu 8: Starosta ďalej prešiel na bod Rôzne a opýtal sa prítomných poslancov, na
návrhy k tomuto bodu. Poslanec PhDr. Ján Tomčík informoval OZ, že sa bol
informovať na LVS a. s. ohľadom  spravovania ČOV, dohodli sa že keď obec
predloží potrebné podklady  vypracujú nám cenovú ponuku, za akú cenu by
ČOV dokázali spravovať oni.

                PhDr. Tomčík sa opýtal na priebeh vonkajších kontrol v obci, opýtal sa  či je už
vznesené trestné stíhanie na bývalého starostu a ako to dopadlo s predošlým
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kontrolórom. Bolo mu vysvetlené, že voči bývalému kontrolórovi bolo
vznesené  trestné  obvinenie.  Ďalej  sa  zaujímal,  ako  sa  rieši  to,  že  bývalý
starosta zamlčal obci, že je poberateľom dôchodku a zároveň zamestnancom.
Bolo mu vysvetlené, že obec od doby, ako bývalý starosta poberal plat
a zároveň dôchodok prišla približne o 3300,- € na vyšších odvodoch do
sociálnej poisťovne. Je možné, aby nám sociálna poisťovňa tieto peniaze
vrátila, ale obec musí vypracovať opravné výkazy za celé toto obdobie a za
všetkých zamestnancov, ktorý v tom období boli na obci zamestnaní. Je to
približne rozpätie 4 rokov, za ktoré by nám mohla sociálna poisťovňa tieto
peniaze vrátiť, pretože ostatné roky sú už premlčané. Kontrolórka
konštatovala, že je potrebné vyčísliť škodu za tieto odvody. Ekonómka p.
Nemcová konštatovala, že je to veľmi náročná práca a nie je v jej silách to
teraz prepracovávať.     PhDr. Tomčík navrhol nájsť osobu, ktorá by nám to za
určitú odmenu bola ochotná spracovať. Ing. Fronko konštatoval, že ak sú to
hotové peniaze, ktoré by takto mohla obec získať bolo by dobré tieto opravné
výkazy spracovať.

                     Starosta  ďalej informoval poslancov, že je potrebné schváliť zapísanie
živnosti na obchod a predaj, aby mohla chránená dielňa prejsť pod obec,
nakoľko obec k 28.2.2013 zrušila príspevkovú organizáciu Obecný úrad Svätý
Kríž, Drobná prevádzka a obec preberá všetky pohľadávky, povinnosti a
záväzky po tejto príspevkovej organizácii. Starosta informoval poslancov, že
chcel,  aby  bol  Mgr.  Pavol  Tomčík,  konateľ SBD  Svätý  Kríž  s.  r.  o.  mal  na
starosti aj chránenú dielňu, ale bolo nám vysvetlené, že nemôžu byť dvaja
štatutári. Môžeme tým však poveriť niektorého zamestnanca a to
podpisovaním aj  vykonávaním. Štatutára môže mať obec len jedného, ale
môžeme mať  povereného zamestnanca.  Obec má hlavnú činnosť vyplývajúcu
zo zákona  a každá obec môže podnikať, ale musí viesť samostatné
účtovníctvo, nemôže to ísť cez rozpočet obce, samostatné účtovníctvo a len
zisk z tohto podnikania môže zapojiť, ako príjem do rozpočtu. My musíme mať
živnosť, aby sme mohli prevádzkovať chránenú dielňu pod obcou. Starosta dal
následne hlasovať za zapísanie Obce Svätý Kríž do Živnostenského registra,
ako podnikateľského subjektu s predmetom činnosti textilná výroba, obchod
a predaj v rozsahu voľných živností so štatutárnym zástupcom Vladimírom
Feketíkom – starostom, nakoľko obec preberá všetky povinnosti a záväzky po
zaniknutej príspevkovej organizácii Obecný úrad Svätý Kríž, Drobná
prevádzka, ktorá zaniká 28.02.2013. Zapísanie živnosti bolo jednohlasne
schválené OZ.

 Prítomní: 5 Neprítomný:  Húlek, Matejka
                Hlasovanie: Za:  5               Proti: 0        Zdržal sa:  0

                 Ďalej starosta oboznámil poslancov so žiadosťou Tomáša Juríka, Svätý Kríž
271 ohľadom pripojenia sa na verejnú kanalizačnú sieť (príloha č. 6). Pán
Jurík vo svojej žiadosti píše, že nakoľko na jeseň 2012 v spolupráci  s pánom
starostom Feketíkom a Obecným úradom vo Svätom Kríži rozšíril obecnú
kanalizačnú sieť poniže futbalového štadiónu, od križovatky p. Eduarda Repu
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v smere na dom smútku. Z uvedeného rozšírenia je možné napojiť dom p.
Repu, bar na štadióne, rodinný dom p. Juríka a dom smútku, v prípade
výstavby aj nové rodinné domy v tejto časti. Nakoľko obec  nemala dostatočnú
finančnú hotovosť na realizáciu rozšírenia obecnej kanalizačnej siete, na
rozšírení sa spolupodieľal p. Jurík. Náklady spojené s výkopovými prácami,
zabezpečenie dostatočného počtu ľudí na osadenie  kanalizačných rúr, šachty
a občerstvenie hradil p. Jurík. Preto žiada, aby OZ zohľadnilo jeho náklad na
rozšírenie „obecnej“ kanalizačnej prípojky a oslobodil ho od platenia poplatku
za kanalizáciu po dobu 5 rokov. Starosta informoval poslancov, že pred
realizáciou tejto činnosti sa rozprával s pánom Juríkom a jeho manželkou, kedy
sa boli opýtať na obci, či si majú kopať žumpu, alebo im niečo prispejeme na
kanál, tak my sme sa zaviazali že poskytneme materiál. My sme sa
nezaväzovali ani nijakými chlapmi na tieto práce ani žiadnymi výkopovými
prácami, len že poskytneme materiál na tieto práce a v skutočnosti to dopadlo
úplne inak. Pán Jurík si vykopal kanalizáciu len po svoj dom, chlapov na
osádzanie rúr a pomocné práce sme my zabezpečili 5 oni 2 čo sme sa ani
nezaviazali, že zabezpečíme. Od ich domu po dom smútku nechali
nevykopané, to sme si museli vykopať my na svoje náklady, cestu po výkope
zanechali v stave, že sa po nej nedalo ani v čižmách prejsť a jarok bol
zasypaný. Na prvý raz sme my vyčistili pravú stranu jarku a druhú stranu nad
kanálom sme nechali uľahnúť cca 2 mesiace a potom sme to dali vyrovnať
a zvyšnú suť sme dali odviesť. Takže starosta konštatoval, že z našej strany
sme spravili oveľa viac, ako sme sa zaviazali a nevidí dôvod na odpustenie
poplatku. Starosta ešte konštatoval, že bol osobne nahnevaný, keď tam pán
Jurík po výkope nechal neporiadok, a ľudia sa chodili na obecný úrad
sťažovať, že čo sme tam narobili, aby sme si tam išli robiť poriadky.
PhDr. Tomčík konštatoval, že nevidí dôvod na odpustenie poplatku nakoľko aj
on keď chcel zaviesť kanalizáciu do svojej firmy musel si ju zaplatiť  s  na
vlastné náklady. Ing. Tomo navrhol odpovedať p. Juríkovi v tomto znení,
vysvetliť mu čo sa robilo naviac, že pôvodná dohoda  bola inakšia. PhDr.
Tomčík navrhol odpísať p. Juríkovi, že dohoda bola iná. Obec si dohodnutú
súčinnosť pri realizácii  prípojky splnila, tým že dodala materiál. Starosta dal
následne hlasovať za odpustenie poplatku po dobu 5 rokov p. Juríkovi za
kanalizáciu. Za odpusteniu poplatku hlasovalo  proti všetkých 5 prítomných
poslancov.

 Prítomní: 5 Neprítomný:  Húlek, Matejka
                Hlasovanie: Za:  5               Proti: 0        Zdržal sa:  0

                Žiadosť pána Tomáša Juríka, Svätý Kríž 271, o rozšírenie verejného osvetlenia
komunikácie smerujúcej od križovatky pri rodinnom dome p. Eduarka Repu
smerom k domu smútku (príloha č.7). Svoju žiadosť odôvodňuje tým, že
v zimnom období, kedy je tma už niekedy v čase okolo 17.00 hod. je táto časť
obce neosvetlená, hrozí reálne nebezpečenstvo úrazu, resp. možnosť páchať
protiprávnu činnosť. Pán Jurík žiada o vybudovanie verejného osvetlenia. OZ
konštatovalo, že v súčasnosti si obec nemôže dovoliť žiadne investičné akcie,
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nakoľko nemá finančné prostriedky a pri ďalšom rozvoji verejného osvetlenia
bude žiadať posudzovaná. V rozpočtovom roku 2013 nie sú plánované
prostriedky na rozširovanie verejného osvetlenia a žiadosť p. Juríka  bola OZ
zamietnutá. OZ doporučilo starostovi písomne informovať p. Juríka
o nevyhovení jeho žiadosti.

                Zamestnankyňa obce p. Obrcianová oboznámila poslancov s Kritériami na
odstránenie tvrdosti zákona, ktoré boli OZ navrhnuté prepracovať a predložiť
do budúceho zastupiteľstva.

                Ďalej p. Tomčíková oboznámila OZ so stavom voľných nájomných bytov.
V 30 bytovej jednotke s. č. 198 sa uvoľňuje byt č.16 po p. Fongusovi a byt č. 1
po pani Tuturovej. OZ bolo oboznámené so žiadosťami na nájomné byty. OZ
schválilo pridelenie bytu č. 16 p. Kútnej a bytu č. 1 nasledujúcemu žiadateľovi.

 Prítomní: 5 Neprítomný:  Húlek, Matejka
                Hlasovanie: Za:  5               Proti: 0        Zdržal sa:  0

                Mgr. Pavol Tomčík požiadal poslancov o posúdenie bytu p. Debnára  v 30 BJ,
nakoľko jeho byt je v havarijnom stave, byt mu zateká. OZ navrhlo
presťahovať p. Debnára do zatiaľ voľného bytu. Starosta požiadal p. Mgr.
Tomčíka riešiť túto situáciu s pánom Ing. Tomom a pánom Ing. Pavlíkom.

                Starosta oboznámil poslancov, že je potrebné odsúhlasiť  príspevok
príspevkovej organizácii Obecný úrad Svätý Kríž, Drobná prevádzka príspevok
vo výške 2500,- € z dôvodu nedostatku finančných prostriedkov na Chránenú
dielňu. OZ schválilo príspevok príspevkovej organizácii Obecný úrad Svätý
Kríž, Drobná prevádzka príspevok vo výške 2500,- €. Starosta dal následne
hlasovať o príspevku 2500,- €, OZ schválilo príspevok vo výške 2500,- €

Prítomní: 5 Neprítomný:  Húlek, Matejka
                Hlasovanie: Za:  5               Proti: 0        Zdržal sa:  0

                Ing. Tomo konštatoval, že v zmluve o kanalizácii nie je určená cena.
Kontrolórka navrhla urobiť dodatky k zmluvám v ktorých bude cena určená.

k bodu 9: Diskusia, pripomienky občanov, interpelácie poslancov. K tomuto bodu neboli
vznesené žiadne pripomienky ani návrhy.
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k bodu 10: Návrhová komisia v zložení poslanci: Ing. Tomo, Mičuda, Repová,
predniesla návrh uznesenia. K návrhu neboli vznesené pripomienky ani
predložené pozmeňujúce návrhy. Starosta dal o návrhu uznesenia, ako celku
hlasovať. Návrh uznesenia, ako celok bol jednohlasne schválený.

Prítomní: 5 Neprítomný:  Húlek, Matejka
                Hlasovanie: Za:  5               Proti: 0        Zdržal sa:  0

k bodu 11: Na záver starosta poďakoval prítomným za podnetné návrhy a aktívnu účasť
                 na zasadaní a následne ukončil zasadanie OZ.

Ukončené o 19.30 hod.

Zapísala 22.2.2013
Mgr. Zuzana   Tomčíková          ......................................

Overovatelia zápisnice:

Jana Repová                                .......................................

Ing. Tibor Fronko                        .......................................

Vladimír Feketík
                                                                                     starosta


